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SPRA WOZDANIE

z działalności Komisji Kodyfikacyjnej
Rzeczypospolitej Polskiej

za czas od 1 stycznia do 1 września 1922

P R E Z Y D J U M.

Oba Prezydja Komisji Kodyfikacyjnej, Administra
ayjne i Komitet Organizacji Prac, odbyły w okresie spra
wozdawczym w dniach: 19 stycznia, 13 i 14 marca oraJ 26
sierpnia cztery posiedzenia, poświęcone bieżącym sprawom
administracyjnym.

WYDZIAŁ CYWILNY.

W okresie sprawozdawczym Wydział Cywilny odbył
, siedem posiedzeń (marzec, 6 posiedzeń Wydziału Cywilne

go i 1 posiedzenie łączne z Wydziałem Karnym), poświęca...
nych projektowi ustawy o ustroju sądownictwa. Pozatem
Ozłonkowie Wydziału Cywilnego pracowali inteneywnie
we wszystkich trzech Sekcjach cywilnych i w kołach miej.
ecowych.

Sekcja prawa cywilnego.

Sekcja prawa cywilnego na sesji w Krakowie w dn.
8 grudnia 1921 wybrała Subkomitet celem ostatecznego
opracowania całego materjału dotychczasowego w przed
miocie projektu ustawy oprawie autorskiem i wygotowa
nia na tej podstawie wniosków na następne posiedzenie
Sekcji. W skład Subkomitetu weszli: prof. Wróblewski,
jako przewodniczący, a jako członkowie, oprócz prof. ZoIla
i Litauera, pp. sędzia Dbałowski, prof Petrażycki, b. mini
ster Przesmycki i prezes Sekcji, prof. Jaworski.
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Subkomitet pod przewodnictwem prof. Wróblewskie
go rozpoczął s,ve obrady w l{rakowie natychmiast po za
zam.knięciu posiedzeń Sekcji, t. j. dnia 9 grudnia 1921, a za.
kończył je 18 grudnia. Odbył posiedzeń w tych dniach 18.
Po wyjeździe prof. Litauera do Warszawy dn. 20 grudnia
zastępstwo jego jako korreferenta' objął p. Dbałowski. Pro
tokół pisali pp. sędzia Dbałowski i prof. ZoIl. Za podstawę
pracy przyjmowano projekt prof.ZoIla, a co do postanowień
karnych projekt prof. KrzYlnUsl{iego (p. sprawozd. Dział
Ogólny Tom I, Zeszyt 4, str. 118), potem przy każdym ar
tykule odczytywano wszystkie propozycje, dążące do ja
kichkolwiek zmian tych artykułó"v, a oparte na dotychczas
opraco\vanych materjałach, przedewszystkiem zaś na whio
skach prof. Litauera i V/róble\vskiego. Na podstawie u
chwał Subkomitetu prof. ZoIl ustalał tekst projektu Sub
komitetu. Rezultatem tych prac jest I projekt Subkomite
tu, spisany na maszynie wraz z protokółem obrad l-go czy
tania, obejmującym 42 str. maszynovvego pisma.

Druga serja obrad odbyła się w Warszawie w dniach
od 23 lutego do 3 marca 1922. Przewodniczył i tym razettl
prof. "Vróblewski. Odbyto 15 posiedzeń. Protokół prowa
dził p. sędzia Dbałowski. Udział brali wszyscy Członkowie
Subkomitetu z wyjątkie111 prof. Jaworskiego. Przedmiotem
obrad był projekt I Subkomitetu w redakcji, ustalonej osta
tecznie przez prof. ZoIla. l\1aterjał, uwzględniany przy obra
dach, powiększył się -jeszcze o dwie opinje, dotyczące po
stanowień karnych, nadesłane pr2ez prof. Krlymuskiego
i lVlakarewicza, i o protokół ekspertyzy, przeprowadzonej
przez prof. Lltauera z InżynIerem Gniazdowskim w spra
,vie zdjęć kinematograficznych. Obrady Subkomitetu prze
r\vano dwukrotnie celem przeprowadzenia ekspertyz. Wy- ,
słuchano mianowicie pp. tira Muszyńsk-iego i Wolffa, jako
reprezentantów  wiązku ł-łolskich l(sięga'rzy i Nakładc6w
(którzy złożyli projekt żądanych przez siebie zmian),
dalej p. Sieroszewskiego, jako reprezentanta Związku Za
wodowego Literatów Polsl{ich w Warszawie, oraz pp. Ko
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mornickiego i Kwiatkowskiego, jako repręzentantów To..
warzystwa Nauczycieli Szkół Wyższych. W obradach Sub
komitetu uch"ralono szereg zmian projektu I, uwidocznio
nych w protokóle obrad. Protokół ten obejmuje 58 str. ma
szynowego pisma. Osobno spisano na 24 str. maszynoweg.o
pisma projekt II Subkomitetu wraz z "wnio kami mniej
szości lub "rnioskami odrębnemi" .

Trzecie czytanie projektu, na podstawie tekstu usta
lonego \v projekcie II, odbyło się w Warszawie w czasie od
18 do 22 mB,ja 1922. Odbyło się 7 posiedzeń. Przewodnic ył
prof. \Vr6blewski, protokół obrad prowadził p. sędzia Dba
ło,vski. Brali udział ,vszyscy Członkowie Subkomitetu
z wyjątkiem prof. Jaworskiego. Protol(6ł obejn1uje 16
str. maszynowego pisma. Rezu tatem obrad jest ostate
czny (III) projekt Subkomitetu, przyczem kursywą uwi
doczniono wpioski odrębne. Rzeczony III projekt będzie
przedmiotem obr2.d Sekcji prawa cywilnego, a następnie
Wydziału Cywilnego, w październiku r. b.

Prof. Rostworowski i ZolI brali udział 'v obradach
sejmo,vej komisji prawniczej nad projektami ustawo pra
wie międzynarodowem i międzydzielnicowem pryw:atnem.

Sekcja postępowania cywilRego.

Sekcja przygotowała referaty, dotyczące całok-ształtu
procedury cywilnej. Referaty, do wyroków \vłączni.e, są
ogłoszone drukiem, dalsze referaty w najbliższym czasie
drukiem ogłoszone zostaną. Wszystkie te referaty razem

· obejmują całokształt postępowania sądowego.
Sekcja wybrała podlromisję redakcyjną w składzie

swego prezesa prof. Fiericha, wiceprezesa prof. Litauera
i prof. Gołąba, której zadaniem będzi€ opracowanie proj.e
ktu przygotowawczego ustawy postępowania cywilnego na
podstawie opublikowanych odnośnyc11 materjałó\v.

Po dyskusji ogólnej w sprawie postępQwanja ni 
sporne o Sekcja wybrała z pośród siebie kOInitet, który
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ma 8ię zająć organizacją pracy nad projektem postępowa.
Bia niespornego.

Sekcja przygotowała kwestjonarjusz prawa konkur
sowego, który ma być przedmiotem merytorycznych obrad
nad zasadami przyszłego prawa konkursowego.

Prezydjum Sekcji poruczyło prace przygotowawcze
w sprawie ordynacji notarjalnej Członkom Sekcji pp.: adw.
Cichowiczo i i sędzi Glassowi, którzy w kontakcie z preze
sem Izby notarjalnej w Krakowie do tych prac przystą
pili.

W .prawie ordynacji adwokackiej, którą sejmowa
komisja prawnicza uznała za sprawę nagłą, Prezyqjum
Sekcji powierzyło referat prof. Litauerowi zaś korreferat
adw. Trammerowi. Praca Sekcji musi iść w tym przypad
ku równolegle z pracą sejmowej komisji prawniczej i nici
w tym kierunku nawiązane zostały.

Sekcja prawa handlowego.

Sekcja prawa handlowego ukończyła 2 i 3 czytanie
projektu prawa wekslowego, który w czasie możliwie naj
bliższym przedstawiony zostanie Wydziałowi CywilnemuKomi5ji. :11 ą,ą

Niezależnie od rzeczonego projektu Sekcia prawa
handlowego poświęci swą pracę w czasie najbliższym za
łatwieniu odezwy Ministerstwa Sprawiedliwości, w której
Ministerstwo zwróciło się do Sekcji o oświadczenie, czy
i jakie zmiany należałoby poczynić, z punktu widzenia za:"
mierzeń kodyfikacyjnych Komisji, w umo\vie  askiej i re
gulaminie z roku 1912 w przedmiocie prawa wekslowego.
Opinja Sekcji przesłana zostanie komisji finansowo-ekono
micznej Ligi Narodów, celem zużytkowania jej na odbyć
się mającej, w jesieni r. 1923, konferencji dla unifikacji
prawa wekslowego.
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WYDZIAŁ KARNY.

Wydział Karny w okresie sprawozdawczym odbył
szereg posiedzeń (marzec 6 posiedzeń), poświęconych pro
jektowi ustawy o ustroju sądownictwa. Pozatern Człon
kowie Wydziału Karnego pracowali intensywnie w obu
sekcjach: pra,va i postępowania karnego, przyczyniając
się skutecznie do szybkiego wygotowania w r. b. więk
szych całości kodeksowych (część ogólna Kodeksu Kar
nego i większość rozdziałów Usta\vy Postępowania Kar...
nego) .

Sekcja prawa karnego
Czas od 1 stycznia do czerwca 1922 wypełniły pra

ce przygotowawcze do posiedzeń Sekcji, które odbyły się
w Poznaniu (6 - 10 czerwca).

Ogłoszono drukiem dwa następne (2-gi i 3-ci) zeszyty
protokuł6w obrad, dotyczących części ogólnej Kodeksu
Karnego, tudzież projekt części ogólnej wraz z eksperty
zą znawców (z I{rakowa, Lwowa, Poznania i Gdańska).
Projekt przyjęła Sekcja w pierwszem i częściowo drugiem
czytaniu, wprowadzając szereg zmian i poprawek,   od
kładając ukończenie drugiego i trzecie czytanie do sesji
jesiennej Sel{cji, która odbyła się w Krakowie w dniach
od 25 do 29 sierpnia. Na  esji powyższej dokończono dru
gie i przeprowadzono trzecie czytanie projektu przygo
towawczego części ogólnej Kodeksu Karnego, poczem
wybrano podkomisję redakcyjną rzeczonego projektu,

I

której zadaniem będzie opracowanie, w czasie jaknaj
prędszym, ostatecznego tekstu projektu ,przygotowaw
czego przed przesłaniem go Wydziałowi Karnemu Komisji
(art. 22 Regulaminu Ogólnego K. K.).

Do podkomisji redakcyjnej powołano prezesa Sek
cji i zarazem referenta głównego -projektu, prof. Makare
wicza, wiceprezesa Sekcji, Ministra Makowskiego, i sekre
tarza Wydziału Karnego, zarazem korreferenta rozdziału I
projektu, prof. Rappaporta. IJonadto wyrażono życzenie,
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aby, czyniąc zadość potrzebie zebrania jaknajs erszego
materjału opinjodawczego o projekcie w kraju i zagrani
cą, jak i zgłaszanym z zagranicy zapytaniom odnośnym,
- projekt podkomisji redakcyjnej opublikowano w języ
ku polskim i przekładzie francuskim.W tyn1 względzie
Sekcja przyjęła przychylnie oś\viadczenie redakcji "Prze
glądu Polskiego Ustawodawstwa Cywilnego i' Kryminal
nego", że rzeczony pro ekt podejmuje się wydrukować
jako załącznik do l-go zeszytu ",Przeglądu", }{tóry to
'zeszyt poświęcony będzie przeglądowi ustawodawstwa kry..
minalnego.

Ponadto Sekcja na tejże sesji w Krakowie wyłoniła
podkomisję specjalną celem rozwazania postano rień kar
nych (art. 61 - 65 projektu), zawartych w projekcie usta...
wy o prawie autorskim. Rzeczona podkomisja, w składzie
członków Sekcji, pp. Kałtlżniackiego, Krzymuskiego, pre
zesa Makarewicza, Mogilnickiego i Rappaporta i z udzia
łem referenta projektu, prof. ZoIla, opracowała szereg
zmian i poprawek w projekcie pierwotnym i tekst postano
wień karnych w nowem brzmieniu doręczyła prof. ZoIlowi
celem złożenia go Sekcji prawa cywilnego, a następnie Wy
działowi Cywilnemu w czasie obrad nad uchwaleniem cało
kształtu projektu ustawy o prawie autorskiem w rzeczonej
Sekcji i.Wydziale.

W najbliższym czasie Sekcja ma na widoku d3łsze
opracowywanie kwestjonarjusz6w co do poszczeg6lnych
działów części szczególnej Kodeksu Karnego, a przede
wszystkiem rozważy złożony już przez wiceprezesa Sekcji
Makowskiego kwestjonarjusz w przedmiocie przestępstw
przeciwko państwu.

Sekcja postępowania karnego.

W Sekcji postępo\vania karnego dobiegają do końca
prace podkomisji, złożonej z prof. Krzymuskiego, Mogilni
ckiego i podsekretarza stanu Rymowicza. Podkomisja
opracowała ostateczne: a) pierwsze 10 rozdziałów (135 a.f
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tykuł6w) części ogólnej według piervvorysó,v prof. Krzy
muskiego (rozdziały I, II, III i V) i Mogilnickiego (rozdzi 
ły: IV, VI, VII, VIII, IX i X), b) całe postępowanie przed
Sądem Okręgowym, wyrokt\jącym w I instancji, przed Są
dami Powiatowemi i Sądem Przysięgłych (198 artykułów)
według pierworysu prof. Mogilnic.kiego;:r c) postępowanie
w sprawach apelacyjnych (40 artykułów) według pierwory
su prof. MogiInicl{iego - razem 373 artykuły, t. j. przeszło
połowę całej ustawy. Układaniem tekstów w myśl uchwał
podkomisji zajmuje się prof. Mogilnicki..

W opracowaniu jest obecnie: a) d-alszy ciąg części
ogólnej (rozdziały o świadkach i biegłych - 34 artykuły),
który podl<ornisja przyjęła w drugiem czytaniu według
pietwarysu prof. Mogilnickiego. Uzupełnienia tych dwóch
rozdziałów oraz dokończenia pierworysu części ogólnej
(czynności szczególne sądów) podjął się prof. Krzymusl{i,
b) dalszy ciąg postępowania apelacyjnego i f)ostępowania
przed Sądem Najwyższym (50 artykułów), przyjęty w pier
wszem czytaniu według pierworysu prof. Mogilnickiego.
Podkomisja  bierze się w końcu września na szereg posie
dzeń, na których działy powyższe ośtatecznie opracuje.

Pozostają do opracowania nieznaczne już części u8ta
wy, a mianowicie: a) dochodzenie i śledztwo, - opracowa
nia pierworysu podjął się p. Rymowicz, b)  -znowienie
spraw, postępowania szczególne, wykonanie wyroków i k0
szty sądowe - opracowania pierworysu podjął się prof. Mo
gilnicki, c) wydawanie przestępców - opracowania pier
worysu podjął się - z poza podkomisji - prof. Rappaport.
Według wszelkiego prawdopodobieństwa pierworysy będą
opracowane we ,vrześniu i październiku, a przed końcem
roku bieżącego podkomisja ukończy swe prace i złoży cały
irotowy projekt pod obrady Sekcji.

Podkomisja ustroju sądownictwa.

Podkomisja ustroju sądownictwa w okresie sprawo
zdąwczYIr\ pracowała nad projektem ustawy o Uitl.ojU aądo
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wnłctwa, który uchwaliła w trzeciem czytaniu i przekazała
Wydziałowi Cywilnemu i Karnemu. Oba Wydziały po od...
byciu szeregu posiedzeń (oddzielnie i jednego łącznie), po
święconych wyżej wspomnianemu projektowi, odesłały go
z powrotem do Podkomisji w celu uzgodnienia. Pracuje
nad tern referent projektu, prof. Stefko.

Sekretarjat generalny ł Biuro Główne.

W okresie sprawozdawczym personel urzędniczy eta
towy Biura Gł6wnego nie uległ zmianie, natomiast z powo
du zbyt wielkiej ilości pracy, przypadającej na woźnego
Biura Głównego, został przyjęty do Biura jeden goniec kon
traktowy.

Opr6cz prowadzenia nowych dział6w, o kt6rycb była
mowa w ostatniem sprawozdaniu, personel Biura Główne
go wykonywa wszelkie czynności administracyjne i biuro
we Polskich Towarzystw Ustawodawstwa Cywilnego (no
woutworzone 'v r. 1922) i Kryminalnego, które, jako gru
py pomocnicze Komisji Kodyfikacyjnej w zakresie czynno
ści informacyjno - prasowych i opinjodawczych, od maja
b. r. mieszczą się w lokalu Biura Głównego. Zaznaczyć na
leży, że praca łączna rzeczonych Towarzystw z Biurem in
formacyjno - prasowem Komisji daje poważne wyniki. Na
wiązano stały kontakt z ośrodkami pracy kodyfikacyjnej
zagranicą, zwłaszcza we Francji, w Belgji, we Włoszech,
w Czechosłowacji, Jugosławji i ostatnio w Rumunji i uzy
skano dla Komisji szereg cennych informacyj i materja
łów porównawczych zarówno z dziedziny kodyfikacji pra
wa cywilnego-, jak i karnego. Biuro informacyjno - praso
we Komisji pozostaje od czasu utworzenia pod zarządem
Sekretarza Generalnego Administracyjnego K. K., prof.
Rappaporta; kierownikiem działu cywilnego Biura jest
Członek Komisji, prof. Górski.
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Od dnia l-go stycznia do l-go wrzeAnia r. b. Biuro
Gł6wne Komisji wysłało 1190 listów, z kt6rych 70 do Prezy
djum Komisji.

Liczba książek w Bibljotece Głównej K. K. powięk
szyła się o 20 - 30 t tomów przeważnie w językach obcych.
Sekretarjat Generalny zaspokoił w tym względzie tylko
część dezyderatów bibljotecznych Członków Komisji, licząc
się z wyjątkową drożyzną zakupu książek, drukowanych
zagranicą.

W styczniu r. b. Biuro Główne, na skutek stara'ń Se
kretarjatu Generalnego i na zasadzie porozumienia się Mi
nistra Sprawiedliwości z Ministrem b. dzielnicy pruskiej,
zajeło nowy lokal przy ul. Mokotowskiej 14 w gmachu b.
Ministerstwa b. dzielnicy pruskiej, w którym to lokalu
mieszczą, sie biura Komisii, biblioteka i archiwa oraz po
k6j służbowy Prezydenta Komisji Kodyfikacyjnej.

W związku ze zmianą lokalu i rozwojem pracy, Biuro
Główne było zmuszone kupić kilka szaf (jedną archiwalną
i dwie do akt) oraz 15 krzeseł, gdyż część używanych w po
przednim lokalu szaf i mebJi najeżała do inwentarza bibljo
teki Ministerstwa Sprawiedliwości i została Ministerstwu
zwrócona.

Biuro Gł6wne w okresie sprawozdawczym pozostawa
ło pod zarządem Sekretarza Generalnego Administracyjne
go, prof. Rappaporta, któremu Sekretarz Generalny (Na
czelny) Komisji, prof. Mogilnicki, zajęty pracą specjaJną
jako referent główny projektu ustawy postępowania karne
go, przekazał wszystkie czynności bieżące z zakresu swego
referatu w Sekretarjacie Generalnym K. K. Urlop Sekreta
rza Generalnego, prof. Mog-ilnickiego, na mocy   3 art. 12
Regulaminu Ogólnego K. K. i z upoważnienia p. Prezydenta
K. K., trwać będzie do czasu ukończenia pracy nad proje
ktem ustawy postępowania karnego w odnośnej podkomisji
redakcyjnej, a następnie w Sekcji postępowania karnego,
(p. wyżej).
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BUDZET
Komisji Kodyfikacyjnej za czas od dnia 1 stycznia 1922
do 1 stycznia 1923 oraz jego wykonanie do dnia 1 września

. .
1922 przedstawia się, jak następuje:

Treść: Suma pre- Rozchód
liminowana.

l. Płace.
. Poz. l-a. Pensja zasa
dnicza urzędnikó\v eta
towych . . . . .. 101.280. 86.137.

Poz. l-b. Dodatek dro
żyźniany urzędn. Qtat. 3.365.680. 2.39'3.787.

POz. 2-8. Pensja zasa
dnieJa urzędn. nieetat. 6.000. 2.500.

Poz. !-b. Dodatek dro
żyźniany urzędn. nieet. 183.000. 57.500.

Poz. 3-8. Pensja z&PJadn.woźnych ..... 6.600. 4.600.

Poz. 3-b. Dodatek dro
żyźniany woźnych 380: 67. 285.418.

Poz. 4-a. Pła e zasadn.goń ów ..... 3.156. 1.709.

Poz. 4-b. Dodatek dro
żyźniany gońców ·

,

81.218.128.527.

4.174.910. 2.912.899.1 razem

2. Wydatki osobowe.
Poz. 2-8. Zapomogi 0e- ó1ne ... .. 26.400. 7.000.

Poz. 2- o. Z a p om o g iszkolne ..... 50.000. 25.000.

Poz. 3. Un1undurowanie. 8.830.

85.230. 32.000.2 razem . .
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Pozostałość
kredytu.

15.143.

9'71.893.

3.500.

125.5ÓÓ.

2.00U.

95.249....:

1.447.

47.809.

1.262.041.

19.400.

25.000.

8.830.
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Treść: Suma pre
liminowana.

fi 3. Lokal.
Poz. 1. Komorne . 84.000.

Poz. 2. Opał, światło,porządek ..... 330.000.

Poz. 3. Konserwacja, in
stal., drobny remont 60.000.

474.000.3 razem . .

4. 'V ydatki biurowe.
Poz. 1. Inwentarz 200.000.

Poz. 2. Materjały pisarskie .... 455.000.

Poz. 3. Druki . . . 2.900.000.

Poz. 4. Kaią.żki i pisma 1.000.000.

Poz. 5. Telefony, portoi depegze .. 240.000.
Poz. 6. Drobne wydatki 100.000.

4 razem . 4.895.000.

fi 5. Podróże.

Poz. 1. Koszty podróżyi djety. .... 3.000.000.
5 razem.. 3.000.000.

7. Wydawnictwa_ 200.000.

200.000.7 razem .

i 8. Inne wydatki. 40.000.

40.000.8 razem. .
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Rozchód

7.035.

81.785.

7.390.

96.210.

169.750.

332.046.

Pozostałość
kredytu.

76.965.

248.215.

52.610.

377.790.

30.250.

122.954.

1.430.575.- 1.469.425.

297.007.10

215.180.

73.330.

702.992.90

24.820.

26.670.

2.517.888.10 .2.377.111.90

1.396.039.- 1.603.961.

1.396.039.- 1.603.961.

30.000.

30.000.

200.000.

200.000.

10.000.

10.000.



Tri" : Suma 1'1',.
liminowana.

Roschc5d Pozostało"
kre<Wtu.

I 10. Wynagrodzenie
za praee kodyfikae.

Poz. 1. Wynagrodzenie
Członków Komisji . . 5.400.000.- 2.010.357.- 3.389.643.

Poz. 2. Wynagrodzenie
innych osób .... 1.000.000.- 389.952.- 610.048.

10 razem. . 6.400.000.- 2.400.309.- 3.999.691.
Or61na tuma kredytów 19.269.140.- 9.385.315.10 9.883.824. O

Poza kwotami preliminowanemi w budżecie Komisji
Kodyfikacyjnej na rok 1922, Ministerstwo Skarbu asygno
wało dla personelu Biura Głównego K. K., tytułem doraź
nych zasiłków zgodnie z odnośnemi uchwałami Rady Mini
strów, sumę 1.189.065 rok.

Po zaniechaniu od dnia l-go stycznia r. b.  stałego ho..
norowania pracy Ci:,łonk6w Komisji drobnemi kwotami
(3.000 mk.), wypłacanemi co miesiąc, Prezydjum Admini
etracyjne Komisji skasowało również od dnia l-go wrze..
śnia r. b. drobne (od 2.000 mk. do 10.000 rok.) wynagrodze
nie miesięczne Członków Komisji Kodyfikacyjnej, zajmu
jących stanowiska kierownicze. Nastąpiło to wskutek wy
raźnego życzenia odnośnych Członk<)w i wobec jaskrawej
dysproporcji między otrzymywanemi drobnemi kwotami
a nakładem pracy, którą opłacać miały. Wobec rozwoju
pra  Komisji, wymagających znacznego nakładu czasu
i trudu, zwłaszcza ze strony referentów i korreferent6w
większych całości kodyfikacyjnych, sprawa należytego ich
wynagradzania winna ulec w budżecie roku 1923 specjalne
mu uwzględnieniu.
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"Komisja Kodyfikacyjna" ukazuje się zeszytami w miarę nagroma
dzonego materj łu. Cenę pojedyńczego zeszytu oznacza się w sto

sunku do liczby arkuszy.
(

Ogólnego zbioru Nr. 8.

Wydawnictwo urzędowe Komisji Kodyfikacyjnej.

Tłoczono w Drukarni "Współczesnej", Wanszawa, Szpitalna 10.

Druk ukończono dnia 14 września 1922.
158




